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NOTA NAAR AANLEIDING VAN HET EINDVERSLAG 
Ontvangen 13 juni 1977 

Het eindverslag is gedrukt onder 
nr. 87a van de zitting 1976-1977 De ondergetekende heeft kennisgenomen van de wens van een zeer groot 

aantal leden om zich in dit verslag te willen onthouden van het maken van 
opmerkingen en het stellen van vragen, maar eventueel bij de openbare be-
raadslaging nader in te gaan op de met dit ontwerp samenhangende onder-
werpen. 

De leden van de fractie van de V.V.D. vroegen of rekening is gehouden 
met het eventueel niet bereid zijn van de provincies om afvalstoffen uit an-
dere provincies te ontvangen. Zij noemden in dit verband met name de pro-
vincie Drenthe. Zij informeerden of hieru it voor de VAM consequenties voort -
vloeien en of er andere verwerkingsmogelijkheden voorhanden zijn, indien 
geen provincie het afval wil ontvangen. 

Naar aanleiding van deze vragen zou de ondergetekende willen opmerken 
dat in het systeem van de wet inderdaad rekening is gehouden met de on-
derhevige problematiek. Afvoer van afvalstoffen naar een andere provincie 
mag op grond van de wet alleen in een provinciaal plan worden opgenomen 
indien de ontvangende provincie hiermee instemt. Verder dient de ontvan-
gende provincie in haar plan een uiteenzetting op te nemen over het beleid 
dat gevoerd zal worden ten opzichte van het ontvangen van afvalstoffen van 
elders. De wet verschaft derhalve aan de afvalstoffen ontvangende provin-
cies de mogelijkheid om een restrictief toelatingsbeleid in hun plannen te 
formuleren. De provinciale besturen zijn in dit opzicht echter niet volstrekt 
autonoom, aangezien alle provinciale plannen onderworpen zijn aan de 
goedkeuring van de Kroon. Een nadere verduidelijking van het toekomstig 
goedkeu ringsbeleid is of zal tot uitdrukking worden gebracht in diverse be-
leidsuitspraken van de Ministervan Volksgezondheid en Milieuhygiëne. 
Hierbij kan worden verwezen naar de behandeling van de Afvalstoffenwet in 
de Tweede Kamer, toekomstige richtlijnen van de Minister van Volksgezond-
heid en Milieuhygiëne op grond van artikel 16 van de wet, de memorie van 
toelichting bij de jaarlijkse begroting etc. 

Gezien het vorenstaande biedt de wet in het juridische vlak voldoende mo-
gelijkheden om de hier in het geding zijnde problemen te ondervangen, zo-
wel door hierover tijdig beleidsuitspraken te formuleren, als door het goed-
keuringsbeleid ten aanzien van de provinciale plannen. Vanzelfsprekend zul-
len eventuele knelpunten meestal in een eerder stadium kunnen worden 
weggenomen, aangezien reeds bij het opstellen van de provinciale plannen 
op ambtelijk niveau regelmatig overleg tussen het departement en de pro-
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vinciale besturen zal plaatsvinden en bepaalde beleidsvoornemens van de 
Minister van Volksgezondheid en Mi l ieuhygiëne vooraf getoetst zullen wor-
den in dit over leg. 

Enige relevante elementen van het toekomst ige beleid ten aanzien van de 
afvoer van huishoudel i jke afvalstoffen naar een andere provincie zou de on-
dergetekende op deze plaats reeds wi l len noemen. 

Bij het afvoeren van afvalstoffen naar andere provincies - waarbi j in eer-
ste instantie aan de VAM-bedr i jven word t gedacht - is een belangri jk ver-
eiste dat van deze mogel i jkheid een selectief gebruik word t gemaakt. Dit 
houdt in dat de beschikbare capaciteit van de VAM-bedr i jven in de eerste 
plaats word t gereserveerd voor die regio's waar andere oplossingen op on -
overkomel i jke moei l i jkheden stuiten. De bestaande contracten met de V A M 
zullen hierbi j - met name in verband met de daarvoor gedane investeringen 
- uiteraard als regel in stand moeten bl i jven. Ten aanzien van het afsluiten 
van nieuwe contracten of het voortzetten van bestaande contracten na af-
loop hiervan zal echter een toetsing aan een aantal beleidsuitgangspunten 
moeten plaatsvinden, zowel op het niveau van de provinciale p lanning als 
bij de goedkeur ing van de plannen door de Kroon. Alleen op deze wijze zal 
de beschikbare capaciteit van de VAM-bedr i jven opt imaal kunnen worden 
benut ten behoeve van gebieden, waarvoor afvoer naar een andere prov in-
cie een reële noodzaak is. 

Uit de noodzaak tot een selectief gebruik van de VAM-bedr i jven vloei t 
voort dat het voor de hand ligt om bi j de p lanning van de verwerking van af-
valstoffen bij voorkeur binnen de regionale samenwerkingsgebieden een 
mi l ieuhygiënisch verantwoorde oplossing te zoeken. Hiertoe dient met een 
aantal factoren rekening te worden gehouden. Zo dient de omvang van de 
samenwerkingsgebieden zodanig te worden gekozen dat een oplossing b in-
nen de regio haalbaar is. Een andere belangri jke factor is bij voorbeeld dat 
zo mogel i jk het bedri jfsafval bij de verwerk ing wordt betrokken. Een verant-
woorde exploi tat ie van een verbrandingsinstal lat ie is immers vaak alleen 
mogel i jk, indien naast het huisvui l ook het brandbare bedrijfsafval binnen de 
regio daar word t verwerkt . 

Indien verwerk ing binnen de regio niet te realiseren is, kan uiteraard ook 
de mogel i jkheid tot afvoer naar een andere regio in de omgev ing - binnen 
de betreffende provincie of in een aangrenzende provincie - worden onder-
zocht. Dit komt dus neer op een samenwerk ing tussen meerdere regio's. Een 
dergeli jke opzet kan bij voorbeeld nodig zi jn, indien binnen de regio door ge-
brek aan stor t ru imte geen mogel i jkheid aanwezig is voor de inr icht ing van 
een gecontroleerde stortplaats of het afvalaanbod te klein is voor de exploi -
tatie van een verbrandingsinstal lat ie. Indien ook deze mogel i jkheid geen 
perspectief biedt, zou afvoer naar de VAM-bedr i jven passen in het hierboven 
omschreven beleid van het selectief gebruiken van deze NV. 

Uit bovenstaande uiteenzett ing moge blijken dat zowel in het jur idische 
vlak als in de beleidsvoering eventuele problemen voor de VAM en in het al-
gemeen voor de afvalverwerking als gevolg van een restrictief toelat ingsbe-
leid door afvalstoffen ontvangende provincies kunnen worden opgelost. 

Voorts vroegen de leden van de hier aan het woord zijnde fracties of ook 
een regeling in voorbere id ing is voor het wegwerken van andere soorten af-
val, zoals afvalwarmte. Het onderwerp afvalwarmte als zodanig word t niet in 
de ontwerp-Afvalstof fenwet geregeld. Het gaat hier in eerste instantie om 
het probleem van de fysische beïnvloeding van het mi l ieu, waarvan de effec-
ten in de bestaande en toekomst ige mi l ieuwetten - vooral de Wet verontre i -
n ig ing oppervlaktewateren in verband met de lozing van koe lwa te r -ge re -
geld dienen te worden . Het ontwerp-Afvalstof fenwet behoort eveneens tot 
genoemde mi l ieuwet ten, voor zover het betreft de beperking van de belas-
t ing van het mil ieu door afvalstoffen. 

Op grond van artikel 29 van dit wetsontwerp kan bij algemene maatregel 
van bestuur ten aanzien van categorieën afvalstoffen worden voorgeschre-
ven, dat deze op een bepaalde wijze moeten worden bewerkt, verwerkt, of 
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vernietigd. Zo opent dit artikel bij voorbeeld de mogelijkheid te bepalen dat 
de verbranding van afvalstoffen dient te geschieden in samenhang met een 
benutting van de daarbij vrijkomende afvalwarmte. Daarbij kan gedacht 
worden aan de opwekking van elektriciteit, maar ook aan de benutting van 
de afvalwarmte voor stadsverwarming. Bij de bouwvan verbrandingsinstal-
laties zijn in het recente verleden steeds de mogelijkheden tot verdere be-
nutting van de afvalwarmte onderzocht. In een aantal gevallen is de beslis-
sing daaromtrent positief en in andere gevallen negatief geweest, afhanke-
lijk van een veelheid van factoren, waaronder de aanvaardbaarheid van de 
lozing van de afvalwarmte in het milieu. Hoewel milieuhygiënische overwe-
gingen alsmede overwegingen ten aanzien van de beperking van het ener-
gieverbruik aanleiding zijn de benutting van de afvalwarmte van afvalver-
brandingsinstallaties in het algemeen te stimuleren, is thans nog onvol-
doende uitgekristalliseerd onder welke omstandigheden daartoe wel en on-
der welke omstandigheden daartoe niet dient te worden overgegaan. Ten 
aanzien van de benutting van de afvalwarmte van energiecentrales kan ge-
wezen worden op het onlangs door de Minister van Economische Zaken uit-
gebrachte rapport van de Beleidsadviesgroep Stadsverwarming. In het ka-
der van het Nationaal Programma Energie Onderzoek heeft de Regering dan 
ook besloten een deel van de tot 1981 gevoteerde extra-gelden voor ener-
gie-onderzoek te gebruiken voor onderzoek zowel naarde benutting van af-
valwarmte als naar het gebruik van organisch afval als energiedrager. Het 
gaat hier om een beleidsveld waarin volop ontwikkelingen plaatsvinden, 
waardoor door de overheid wordt deelgenomen. Van een daadwerkelijke 
voorbereiding van een regeling tot benutting van de afvalwarmte kan nog 
niet worden gesproken. 

De Ministervan Volksgezondheid en Milieuhygiëne, 
I. Vorrink 
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